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Príhovor 

Vážení spoluobčania -  milí Lehoťania, 
 

Prihovárame sa Vám opäť na začiatku najteplejšieho ročného obdobia, 

kedy na Vás čakajú chvíle zaslúženého oddychu, užívania si prázdnin                   

a dovoleniek a trávenie voľného času so svojimi najbližšími. Vlani, v túto 

dobu sme ostali paralyzovaní epidemiologickým nariadeniami v dôsledku 

šírenia COVID-u a poriadne sme nechápali, čo sa to okolo nás deje a čo sa 

stalo so spoločnosťou, kultúrnym a športovým životom, nehovoriac                

o ekonomike  a školstve. Takmer nikoho z nás sa choroba nedotkla, neprišli 

sme o svojich blízkych. 

Bohužiaľ sa stalo to, čomu nikto neveril. Na jeseň sa začala situácia opäť 

zhoršovať a vyvrcholila v čase predvianočných sviatkov. Museli sme sa 

začať testovať, v našom bezprostrednom okolí ochoreli naši blízki a známi. 

S veľkou ľútosťou musíme skonštatovať, že s niektorými sme sa museli aj 

navždy rozlúčiť. Počúvali sme hrozné a tragické informácie o priebehu 

epidémie, o prípravách na očkovanie, o náladách v našej spoločnosti. 

Každého z nás negatívne informácie poznačili. Volíme túto cestu, aby sme 

na Vás apelovali – buďte obozretní aj počas leta, buďte opatrní, hlavne 

zostaňte zdraví Vy aj Vaši blízki! 

Život v Pavčinej Lehote bežal a beží ďalej aj napriek pandémii. Náš 

obecný úrad pracoval stále v plnom nasadení, okrem krátkej karanténnej 

doby, nezrušili sa žiadne zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré však 

museli prebiehať bez verejnosti. Riešili sme bežné povinnosti vyplývajúce   

z našej práce – schvaľovali sme rozpočet obce, opätovne riešime triedenie 

odpadu, po novom už riešime triedenie biologického odpadu, snažíme sa 

vymyslieť, ako zafinancovať nové oplotenie na cintoríne, ktoré už začína 



byť nevyhovujúce, oplotenie na polyfunkčnom ihrisku máme zahrnuté                

v rozpočte obce, ale financie zatiaľ nie sú. Potrebovali by sme súrne vyriešiť 

výmenu novej strešnej krytiny na budove obecného úradu. Na každom 

zasadnutí riešime priority financovania v našej obci. Mnohí z Vás si kladú 

otázku, ako je možné, že naša obec nemá financie na naše spoločné potreby. 

Niektoré obce, ktoré majú silné zdroje financovania vďaka priemyselným 

alebo turistickým podnikom ležiacim v ich katastroch, majú problém, ako 

rozumne minúť milióny, ktoré prichádzajú do obecnej kasy. Podobné 

problémy v Pavčinej Lehote nemáme. Škoda! Každý, kto ovláda základnú 

matematiku dokáže pochopiť, že ani v našej obci nie je možné uspokojiť 

všetky potreby obyvateľov, nech by boli akokoľvek oprávnené, a to             

v dôsledku nedofinancovania obcí a miest zo strany štátu. Aj v týchto 

časoch prichádzajú na účet obce podielové dane vo veľmi podivných 

krátených čiastkach. O to dôležitejšie je zháňanie peňazí do obecnej kasy 

všetkými silami a ich rozumné a systémové míňanie. 

Veľa času venujeme začínajúcemu stavebnému rozmachu v našej obci.        

V obci Demänovská Dolina je stavebná uzávera a my začíname pociťovať 

mimoriadny záujem o skupovanie pozemkov v katastri Pavčinej Lehoty              

a následnú výstavbu. Na nás to pôsobí ako lavína. Spustí sa jedna vločka     

a už ide obrovská masa snehu. Je na Vás, spoluobčania, ako to celé skončí, 

či sa budeme podobať v masívnej výstavbe v „chránenej“ Demänovskej 

Doline, alebo to budeme mať pod kontrolou. Obecné zastupiteľstvo nechalo 

vypracovať dve architektonické štúdie, ktoré sú zatiaľ najaktuálnejšie                  

a najhorúcejšie – RÚ 06 a OÚ 10, ešte sa k nim budeme vyjadrovať. 

V spolupráci s Liptovskou vodárenskou spoločnosťou, a.s. sa začne 

výstavba vodojemu a prečerpávacej stanice na pitnú vodu pri sociálnej 

budove na posilnenie tlaku vody vo Vašich domácnostiach. Túto investíciu 

zastrešuje SEGA group, s.r.o. so sídlom v Pezinku. Stále na nás čaká 

kladenie optického kábla, ktoré malo byť už dávno hotové. Neustále 

apelujeme na investora  s otázkami, prečo sme odsúvaní na „neurčito“, keď 

sme umožnili skladovanie materiálu v obci. To bol iba krátky výňatok          

z našej práce. Podrobnejšie informácie sa vždy dočítate zo zápisníc zo 

zasadnutí obecného zastupiteľstva, ktoré sú zverejňované na našich 

stránkach. 

Radi by sme sa vrátili k normálnemu kultúrnemu životu v našej obci. 

Dúfame, že Vás všetkých potešilo vydanie regionálnych novín MY LIPTOV  

a v ňom spomienka na to, ako sa žilo v našej obci. Veľké poďakovanie patrí 

všetkým, ktorí sa podieľali na príprave tohto špeciálneho čísla či už 

dodanými fotografiami, napísaním spomienkových textov, alebo celkovým 



spracovaním. Veríme, že už bez obmedzení privítame do našich radov novo 

narodené detičky a pripravíme dôstojný spomienkový obrad, spojený          

so zápisom do kroniky. 

Chceli by sme Vás požiadať, väzení spoluobčania, ktorí nie ste 

ľahostajní  k životu v Pavčinej Lehote, aby naša práca dávala zmysel            

a odrážala skutočné potreby a vôľu obyvateľov, aby ste sa vyjadrili do už 

distribuovaného dotazníka, ktorý je anonymný. Takisto pripravujeme aj 

verejné stretnutie s obyvateľmi, kde si bude každý môcť povedať svoje          

a takisto Vám starosta a poslanci budú odpovedať na Vaše podnety                 

a pripomienky. Takže, ak má byť obyvateľ spokojný s obcou, v ktorej žije, 

nestačí mu iba sedieť doma „za pecou“, prizerať sa a kritizovať, ale 

predovšetkým by sa mal k rozvoju obce konštruktívne vyjadriť, napríklad 

práve prostredníctvom spomínaného dotazníka, alebo účasťou na verejnom 

stretnutí. Mnohí z Vás a za to Vám patrí veľká vďaka, pomáhajú obci svojou 

aktívnou účasťou a pomocou pri organizovaní rôznych potrebných akcií, 

brigádach alebo len tým, že si udržujú okolie svojho domu a kosia si svoje 

pozemky. A verte tomu, naša dedina je krásna práve vďaka Vám! 

Užívajte leto, prázdniny, dovolenky, načerpajte nové sily, oddychujte           

a verím, že sa stretneme pri letnej spoločnej kultúrnej akcii 31.07.2021, kde 

sa zabavíme i s hudbou, pochutíme si na guláši a inom občerstvení.  

Tak nech nám vyjde počasie a tešíme sa na Vás! 

                                                                                  

                                                                            Starosta obce a poslanci 

  

Kolobeh života v našej obci 
 

Blahoželáme k významnému životnému jubileu našim občanom 

narodeným v mesiacoch január až jún 2021 

 

  

 Nepoznáme Vaše túžby, 

 nevieme, čo k sviatku Vám priať. 

Prajeme Vám hlavne zdravie, šťastie a lásku, 

 to podstatné, čo život Vám môže dať. 

 
 
 

 

https://www.google.sk/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fsk.pinterest.com%2Fkollarcikova55%2Fkr%25C3%25A1sne-kvety%2F&psig=AOvVaw2SdSGsKPgITj4IVpTNN1ba&ust=1625806840876000&source=images&cd=vfe&ved=0CAcQjRxqFwoTCPiC9MvY0vECFQAAAAAdAAAAABAH


 

Naši jubilanti 

 

Božena Uhríková – 95 rokov              Ľubomír Dudis – 50 rokov 

Anna Staroňová (č. d. 125) – 90 rokov   Alena Jašková – 50 rokov 

Mária Kupčová – 90 rokov                     Iveta Dudisová – 50 rokov 

Agnesa Dolníková, MUDr. – 87 rokov   Natália Vajsová – 40 rokov 

Anna Staroňová (č. d. 29) – 87 rokov     Milan Klepáč – 40 rokov 

Mária Hadbávna – 86 rokov                    Dalibor Benický – 40 rokov 

Emília Puková – 85 rokov                       Lukáš Líška – 30 rokov 

MUDr. Alena Jurišová – 84 rokov           Petra Líšková – 30 rokov  

Oľga Nikoli – 70 rokov                           Dominik Kadura – 30 rokov 

Helena Benická – 70 rokov                     Michal Stiksa – 30 rokov 

Michal Stiksa – 60 rokov                   MVDr. Terézia Přikrylová – 30 rokov 

Tatiana Glevitzká – 60 rokov                   Laura Mária Urbanová – 20 rokov 

Júlia Staroňová – 50 rokov 

 

Nakoľko v zmysle zákona č. 18/2018 Z.z. o Ochrane osobných údajov 

nie sme oprávnení zverejňovať osobné údaje bez súhlasu dotknutých,  

veríme, že naši oslávenci sa medzi hore uvedenými spoluobčanmi našli. 
 

 

Opustili nás:       

Vladimír Staroň - 01. 02. 2021 vo veku 68 rokov 

Bohuslav Klepáč - 01. 03. 2021 vo veku 70 rokov 

Uzavreli manželstvo:    

MUDr. Aneta Dikaszová a Ing. Maroš Piatka dňa 14. 05. 2021 

 

Prisťahovali sa:                                          Odsťahovali sa: 

Ing. Michal Kotian                                       Tomáš Urban 

Ing. Kristína Kotianová 

Eliška Kotianová 

 



Materská škola VČIELKA            

Druhý polrok bol bohatý na akcie, aj keď sa niektoré konali bez 

prítomnosti rodičov z dôvodu COVID-u 19. 

 

Dňa 12.02.2021 sa MŠ premenila na rozprávkový svet, v ktorom sa 

pohybovali princezné, kovboji, piráti,  indiáni, poletovali motýle, 

poskakovali zvieratká a všetkých zabávali traja  šašovia. Rodičia si 

priebeh karnevalu mohli pozrieť na krátkych videách a fotkách. 

 

 

 

V piatok pred Veľkonočným pondelkom bolo v MŠ veselo. Chlapci 

šibali dievčatá vlastnoručne vyrobenými  korbáčmi a dievčatá im za 

šibačku popriväzovali na korbáče farebné stuhy. Nechýbali ani vodné 

pištole, plastové fľašky  a vedrá. 



 

 

 

     

7.05.2021 - po roku sme mohli osláviť Deň matiek spolu s mamičkami. 

Deti sa na mamičky veľmi tešili, vyrobili s našou  pomocou pre ne 

darčeky - hlinená vázička, ktorú vymaľovali a napísali  na ňu 

venovanie. Okrem darčeka si pripravili program, za ktorý boli odmenení 

dlhým potleskom. 

 



      

 

27.05. 2021 sa konal tradičný Les plný prekvapení a čarovná noc. Štart 

bol na parkovisku  Žiarce, kde nás čakali   dva  koníky, na ktorých sa 

deti povozili. Ako druhé stanovište bol labyrint,  ktorý museli zvládnuť 

a tak získať orientačnú mapu. Ďalšie zastávky boli pri ujovi včelárovi,  

vycvičených dravcoch, ochrancovi a pozorovateľovi prírody                 

p. Kučerovi. Z vyhliadkovej veže si vyskúšali zlaňovanie. Na ďalších 

stanovištiach  deti čakala p. policajtka,  babka ježibabka,  náročná  

lanová dráha, pani, ktorá im porozprávala o bylinkách a drobnom 

hmyze, ktorý pozorovali  pod lupami. Vyskúšali si tiež streľbu z luku do 

terča. 

Spoločne s ujom záhradníkom si každý účastník zasadil malý stromček, 

ku ktorému si zapichol  kolík so svojím menom. V cieli všetkých čakala 

opekačka. Deti dostali balón nafúknutý héliom,  rozlúčili sa s rodičmi 

a vybrali sa s nami do MŠ na čarovnú noc. 

 

     



  

V MŠ si nasadili na seba pirátske šatky, klobúky a začali stavať pirátske 

lode s vlajkami. Naučili sa pirátsky pozdrav, báseň a zvolili si svojho 

kapitána. Skrývačky po celej MŠ , pyžamová párty a vankúšová vojna 

nemohli chýbať.  

 

 

 15.06. 2021 - koncoročný výlet Donovalkovo. 

     Navštívili sme Donovaly, kde je krásne mesto detí. Išli sme 

autobusom, ktorý nám poskytol p. riaditeľ hotela Chopok. V mestečku 

deti absolvovali dopravný kurz.  Stali sa ozajstnými šoférmi na veľkom 

dopravnom ihrisku so značkami a semafórmi. Tiež sa zahrali na 

minifarmárov. Naobedovali sme sa na terase reštaurácie a posilnení sa 

išli hrať do mestečka. Z detí sa stali bankári, policajti, hasiči, 

kaderníčky, kuchári, stavbári, ale i princezné.  



        

     Plavecký výcvik sme absolvovali 3krát v hoteli Chopok za pomoci 

dvoch inštruktorov a nás. Dopravu a bazén nám poskytol  p. riaditeľ 

hotela Chopok zdarma, za čo mu veľmi pekne ďakujeme.  Plaveckého 

výcviku sa zúčastnili všetky deti a veľmi sa tešili na vodu a hry v nej. 

 

Rozlúčka s predškolákmi sa konala 22.06. 2021 o 14.30.hod. spolu 

s rodičmi predškolákov a ostatnými deťmi. Deti obdržali osvedčenia 

o absolvovaní predškolskej výchovy,  diplomy  pri odchode z MŠ, 

diplomy za absolvovanie AJ a knihu s venovaním. Rodičia tiež 

prekvapili deti zabezpečením farebných tácok, pohárikov, tortou 

a detským šampanským. 

Po oficiálnej časti sa siedmi predškoláci  presunuli spolu so mnou                

a  s rodičmi do triedy, kde riešili rôzne úlohy, ktoré boli podobné testu  

školskej zrelosti. Rodičia sa tak mohli presvedčiť, čo všetko deti dokážu 

vyriešiť a mali možnosť porovnať prácu  svojho  dieťaťa  s rovesníkmi. 



 

 

 

Milí predškoláci, prajeme vám veľa úspechov v základnej škole. 

                                                                     Daniela Bobrovčanová 

                                                                    

Život v našej obci 
 

Vážení spoluobčania, 

 

chcela by som  sa s Vami podeliť o radosti, ale aj starosti, ktoré sú spojené 

s chovom koní a konským športom. Vďaka niektorým z Vás, ktorí nám 

umožňujte chovať a pásť kone na Vašich pozemkoch, patrí naša obrovská 

vďaka. Snažíme sa vychovať nádherné zdravé žriebätká, dopriať im 

maminám – kobylkám čo najkrajší konský život. Zatiaľ sa u nás narodili 

štyri krásne žriebätá, ale v tomto roku v marci, po pôrode štvrtého nám 

nečakane uhynula kobylka, zrejme po podaní antibiotík od veterinára, 

nakoľko posledný pôrod neprebehol štandardne. Všetci sme zostali 

šokovaní, nikdy sme sa s takouto situáciou nestretli, čo bude s malým 

žriebätkom, ktoré je plne závislé na mlieku od svojej maminy. Ale sila 

priateľstva a pochopenia opäť preukázala svoju silu.  



Už päť hodín po úhyne Dolorez, nám kamarát doviezol náhradnú mamku – 

kobylku zo Spišskej Novej Vsi,  ktorá dva dni predtým porodila mŕtve 

žriebätko a celé dva dni s veľkým úsilím a pomocou kamarátov čakali, či sa 

pokus o „adopciu“ podarí. Pokus sa podaril, Koki veľmi chcel novú mamku 

a mamka chcela nové bábätko. Ale nešlo to samo, prirodzene. Nikdy 

nezabudneme na pomoc v pravej chvíli od Milana Staroňa, ktorý nám 

pomohol s odvozom a uskladnením uhynutej kobylky, na pomoc Igora 

Mišuru a Maroša Kupča pri jej nakladaní, aj napriek veľmi ťažkej emočnej  

situácii. Veľká vďaka patrí aj Zuzke Majerčiakovej, bez ktorej by malý Koki 

nezaspával s obrovským plyšový medveďom, kým sa ho náhradná mamina 

ešte neujala. Špeciálne poďakovanie patrí ešte raz Marošovi Kupčovi, ktorý 

nám chodil dva dni a dve noci  pomáhať pri pristavovaní žriebätka ku Ariste 

– novej mamine na pitie mlieka.  Bolo to nebezpečné, náročné pre laika, 

náročné pre živé tvory, ktoré sme zachraňovali. Keď sa to podarilo, bolo to 

veľmi dojemné a my ešte stále nechápeme, že aká je príroda mocná 

čarodejka. Malý Koki sa má úžasne, je s mamkou v Spišskej Novej Vsi na 

výbehoch, majiteľ si Aristu plánuje opäť pripustiť, a my veríme, že sa k nám 

opäť vráti, keď už nebude závislý na mlieku svojej maminy. Dôkazom tohto 

malého zázraku nech vám je foto spokojnej Aristy a Kokiho.  

 

 

 

Chcela by som Vám aj ukázať fotografiu nášho prvého žriebätka, 

narodeného v Pavčinej Lehote pre štyrmi rokmi – Bentolana, aký je z neho 

krásny zdravý kôň, ktorý sa tento rok,  prvý raz zapojil do športovej 

činnosti. Parkúrové kone môžu začať pretekať vo veku štyroch rokov.  



 

 

 

 
 

Často sa nás pýtate, kde sú aj ostatné žriebätká. Je nám ľúto, že nemôžu 

vyrastať v našom úžasnom prostredí, ale tým, že sa narodili ako žrebčeky, 

musia byť dôsledne oddelené od kobýl, pretože hormonálne zavčasu 

dospievajú. Ale, opäť vďaka majiteľom pozemkov, ktoré môžu byť 

využívané len ako pasienky, sme začali s prípravou priestoru a budovaním 

nových drevených ohrád tak, aby sme naše kone mohli doviezť späť domov 

a mohli ich bezpečne chovať do ich dospelosti u nás doma.  

Podelíme sa s Vami ešte o jeden športový úspech dcéry Radky, ktorá 30. 

mája 2021 vyhrala so svojím najlepším koňom Consulentom de Prelet 

Z cenu Olomouca v Čechách.  

Vo veľkej konkurencii profesionálnych jazdcov to bol veľký úspech. Dva 

týždne následne na to, nadviazala úspešným vystúpením na štarte vo 

svetovom pohári pretekov CSI**, pretekov z kategórie Longines, ktorý bol 

vedený ako kvalifikácia na Olympiádu, kde v sobotu skončila na 15.mieste 

a v nedeľu si prvýkrát v živote pre ňu i pre koňa vyskúšala svetovú Grand 

Prix cenu. Reprezentovala naozaj dôstojne. 

  



 
 

Veríme, že opäť koníky budeme mať doma čo najskôr a budeme sa spoločne 

tešiť z nádherného konského života.  

 

                                                                           Ďakujeme, rodina Kureková   

 

Hospodárenie v našom chotári 

ASIK s.r.o hospodári  na celkovej výmere 550 ha, z čoho je 153 ha ornej 

pôdy a 397 ha trvalých trávnych porastov.  V súčasnosti spoločnosť 

zamestnáva 7 pracovníkov. 

Pôda sa nachádza v katastrálnych územiach Palúdzka, Benice, Demänová, 

Bodice a Pavčina Lehota. Zaoberáme sa chovom hovädzieho dobytka 

mäsového typu plemena Limousine v celkovom počte 270 kusov. V rámci 

rastlinnej výroby pestujeme obilniny - pšenica jarná, pšenica ozimná, ovos, 

tritikale, olejniny - ľan siaty, repka olejná a krmoviny na ornej pôde - 

ďatelinoviny.  

Prioritou nášho podniku je obhospodarovať plochy lúk a pasienkov 

spôsobom, ktorý priaznivo vplýva na krajinotvorbu - pasenie hovädzieho 

dobytka pod dozorom pastiera alebo vo vytvorených oplôtkoch. 

Tiež sa snažíme odstraňovať náletové dreviny z pozemkov, aby  ich bolo 

možné obhospodarovať v súlade s pravidlami správnej farmárskej praxe. 

Pri obrábaní pôdy  v čo najväčšej miere využívame  vlastné stroje a 

zariadenia a len na nárazové práce využívame služby od firiem  z blízkeho 

okolia.  

Keďže sme v podhorskej výrobnej oblasti, v blízkosti Národného parku 

Nízke Tatry hojne navštevovaného turistami, je naším cieľom  vykonávať 



všetky agrotechnické zásahy citlivo, a to vzhľadom na faunu aj flóru, ktorá 

je typická pre túto oblasť. 

Dlhé roky spolupracujeme s vedením obecného úradu a snažíme sa vyjsť           

v ústrety ich požiadavkám. 

 

                                                                         Ing. Renáta Staroňová 

 

 
 

 

 
 

 

 



ŠPORTOVO-STRELECKÝ AREÁL JASNÁ 

Vznikom občianskeho združenia Š.K.O.Z,(Športový klub ozbrojených 

zložiek), ktoré si okrem iného dalo za cieľ znovu obnoviť priestory bývalej 

vojenskej strelnice v Pavčinej Lehote sa začala dlhá a zložitá cesta. V lete 

2016 po náročnom administratívnom boji získalo občianske združenie 

Š.K.O.Z licenciu na prevádzkovanie strelnice, ktorú sme nazvali Športovo-

strelecký areál Jasná. Ďalšou a zložitou úlohou pre občianske združenie bolo 

vytvoriť na zarastenej lúke bezpečnú strelnicu, ktorá by spĺňala vyšší 

štandard európskych strelníc. Za pomoci predstaviteľov Spoločenstva 

bývalého urbariátu a komposesorátu pozemkové spoločenstvo Pavčina 

Lehota  nám bolo umožnené budovanie bezpečnej strelnice, ktorá je už 

v dnešných dňoch jednou z najkrajších a najlepších strelníc na Slovensku. 

Pomocnú ruku  pri budovaní športového areálu nám okrem členov Š.K.O.Z  

podali aj naši kamaráti a sympatizanti. Doteraz sme spolu na strelnici 

odpracovali vyše 2650 brigádnických hodín, čo výrazne zmenilo priestor 

pôvodnej vojenskej strelnice ako ste ju mnohí poznali a vznikol moderný 

športovo-strelecký areál, ktorý spĺňa najprísnejšie bezpečnostné normy. 

Nakoľko občianske združenie Š.K.O.Z je nezisková organizácia je taktiež 

našou úlohou hľadať rôznych sponzorov, aby sme mohli pokračovať 

v našom diele, čo je v dnešnej dobe veľmi ťažké. Pri budovaní prekážkovej 

dráhy, ktorá sa nachádza v areáli nám s financovaním pomohol VUC Žilina 

vďaka čomu sme mohli spoluorganizovať preteky GUNRUN, ktorých sa 

zúčastňujú vojaci, policajti a iní pretekári z celého Slovenska a z okolitých 

štátov.  

Ďalej organizujeme preteky v športovej dynamickej streľbe IPSC. V roku 

2021 pripravujeme s Precision Rifle Team RDA nový pretek z pušky THE 

BATHORY KAHLES CUP. Do príprav vkladáme všetok náš voľný čas 

a našou odmenou je keď započujeme z rôznych kútov Slovenska dokonca aj 

z Európy, aký kvalitný pretek sa odohrával na strelnici v malej obci Pavčina 

Lehota na úpätí Nízkych Tatier.  

Športovo strelecký areál je určený pre širokú verejnosť či už na športovú 

streľbu, kondičnú streľbu poľovných združení až po výcvik ozbrojených 

zložiek. Licencia na prevádzkovanie tejto strelnice umožňuje streľbu                

zo všetkých druhov krátkych a dlhých palných zbrani bez obmedzenia 

kalibru, vďaka čomu je zaujímavá aj pre návštevníkov zo širokého okolia. 

Strelnica je navrhnutá tak, že umožňuje trénovať taktickú streľbu šiestim 

skupinám súčasne pri zachovaní maximálnej bezpečnosti.     



V športovo streleckom areáli sa nachádza aj prekážková dráha Tactical 

CrossFit, ktorá je určená na precvičenie celého tela a získanie kondície. 

Cvičenie na nej je náročne a je potrebné získať zručnosť na prekonávanie 

jednotlivých prekážok. Po prekonaní prekážkovej dráhy je možné hneď 

začať so streleckým výcvikom, čo je veľmi obtiažne po takom fyzickom 

zaťažení  no veľmi dôležite pre kvalitný taktický tréning streľby. Cieľom je, 

aby sa strelec učil používať zbraň pri fyzickom aj psychickom zaťažení a pri 

tom vedel  racionálne rozmýšľať. Cieľom športovo-streleckého areálu Jasná 

je ponúknuť záujemcom o streľbu možnosť kvalitného tréningu, ktorý 

zvyšuje nielen presnosť a rýchlosť, ale zároveň strelec získava zručnosť 

pri manipulácii so zbraňou, ktorá je veľmi dôležitým faktorom pre 

bezpečnosť. Vlastniť zbraň neznamená byť v bezpečí, preto Vás pozývame 

aby ste si to prišli vyskúšať ku nám.  Ďakujeme Vám za vašu podporu. 

 

                                                                                 Martin Zvara 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

 

 

 

 

 

 



 

 

 

ZÁBAVNÉ STREDISKO ŽIARCE 

Dovolenka na Slovensku už nie je klišé záležitosť. Slovensko láka svojou 

krásou čoraz viac turistov, ale aj domáci obyvatelia objavujú krásu svojej 

rodnej krajiny. Medzi najviac navštevované regióny Slovenska patrí najmä 

náš Liptov. Liptov je predsa srdcom Slovenska a svojim návštevníkom 

poskytuje nespočetné množstvo možností na rekreáciu i turistiku.  

Ponúka domácim i návštevníkom unikátne prírodné a kultúrne pamiatky, ale 

aj rôzne športové a zábavné atrakcie. Aj ubytovacie služby v regióne 

zabezpečujú najmä pre turistov dostatočný priestor a čas na zbieranie 

zážitkov z dovolenky na Liptove. Aj naše rodinné stredisko ŽIARCE 

vytvára priestor pre rozvoj turizmu. Vďaka dobre situovanej malebnej 

dedinke Pavčina Lehota, v ktorej sa zábavné stredisko nachádza, dokáže 

prilákať mnoho turistov, ale aj domáci obyvatelia majú unikátnu možnosť 

vyskúšať si mnoho zábavy v blízkosti domova.  

Čo všetko viete v našom stredisku ŽIARCE zažiť? 

Neoddeliteľnou súčasťou strediska je horská bobová dráha, na ktorej môžete 

zažiť kus adrenalínu. Od apríla do októbra funguje prevádzka najstrmšej 

bobovej dráhy na Slovensku. Táto jedinečná atrakcia je vhodná pre deti od 7 

rokov i dospelých. Ide o bezpečnú atrakciu, ktorá sa teší veľkej obľube.  



Okrem bobovej dráhy stredisko ponúka aj iné adrenalínové atrakcie. Jednou 

z nich je Obria hojdačka. Táto 15 metrov vysoká hojdačka vám rozbúši 

srdce. Poskytne vám nádherný výhľad spojený s maximálnym adrenalínom. 

Pri spustení hojdačky zažívate pocit voľného pádu. Pre našich najmenších je 

tu detská zábavná zóna, v ktorej na nachádza letný tubing, 27 metrov dlhá 

nafukovacia prekážková dráha či trampolíny. Okrem iného sa môžete 

povoziť aj na mini tankoch, ktoré vám pripomenú vaše vojenské časy. Alebo 

ak ste tieto vojenské časy nestihli zažiť, môžete toto dobrodružstvo zažiť aj s 

vašimi deťmi. Novou atrakciou na ŽIARCOCH sú mini autíčka, ktoré 

fungujú na batériový pohon. Aj najmenšie deti si tak môžu vyskúšať, aké to 

je šoférovať auto. Pre viac adrenalínu ponúkame aj jazdu na štvorkolkách.  

Jednou z najväčších noviniek v stredisku je možnosť absolvovať len 

balónom. Vďaka balony.sk a balony.eu budete mať možnosť pozrieť si 

Liptov z výšky a zažiť nezabudnuteľné výhľady.  

Okrem všetkých atrakcií, ktoré stredisko ŽIARCE ponúka, si tu môžete 

pochutnať na dobrej káve, odniesť si fotospomienku a v ponuke sú aj rôzne 

suveníry.  

Počas zimy fungujú ŽIARCE ako lyžiarske stredisko. Vďaka severnej 

orientácii svahov a umelému zasnežovaniu, dokáže stredisko ponúkať 

lyžovačku až do slnečnej jari. Lyžovačke sa tešia najmä rodiny s deťmi, a to 

aj vďaka priaznivým cenám. V rámci lyžiarskeho strediska nájdete lyžiarsku 

školu a škôlku, ktorá je známa priateľským a profesionálnym prístupom ku 

svojim, často najmenším, klientom. Súčasťou lyžiarskeho strediska je aj 

požičovňa lyžiarskej výstroje. 

Teší nás, že stredisko je tvorené v rodinnej atmosfére a teší sa stále veľkej 

obľube. Vítaný je každý, kto má chuť stráviť príjemný deň a odniesť si 

niekoľko pekných spomienok z dobrodružstva.  

 

                                                                                         Ing. Ján Šebo 

 

 

K rozhľadni pod Žiarcami pribudli nové schody 

 

Pandémia koronavírusu aktivity Združenia cestovného ruchu Pavčina 

Lehota - Jasná (ZRC) utlmila na minimum na niekoľko mesiacov.  

S príchodom jari a uvoľňovaním protipandemických opatrení sme sa 

postupne pustili do aktivít, ktoré sme si naplánovali ešte v priebehu 

minulého roku. 



Najväčšou výzvou ktorú sme si predsavzali bola výroba a osadenie 

kovových schodov pod rozhľadňou, ktoré by k nej zjednodušili prístup 

hlavne  v jesenných a zimných mesiacoch.  

S touto myšlienkou prišiel Peter Okoličány, ktorý schody ešte na jar 

vymeral, navrhol a pozváral. Počas troch sobotných brigád sme okolie 

rozhľadne vyčistili od náletových drevín a schody osadili. Čakajú nás ešte 

drobné úpravy okolia. Finančne a materiálne nám na túto aktivitu prispela 

obec.  

Priebežne počas roka sa venujeme údržbe náučného chodníka, ide najmä          

o pravidelné kosenie okolo informačných tabúľ, ktoré robia podľa potreby 

formou individuálnych brigád jednotliví členovia združenia, najmä Milan 

Hajkovský.  

Ešte v jeseni sme aktualizovali zlavové kartičky s našimi partnermi a 

vytvorili sme informačný kanál ZRC na Facebooku. V súvislosti s 

pandémiou sa ale situácia v službách zmenila, takže aktualizáciu zliav a 

ponúkaných služieb budeme musieť opäť zopakovať. Minimalizovali sa tiež 

aj naše aktivity na Facebooku.  

Napriek zložitému obdobiu verím, že sa naše aktivity znovu rozbehnú                

a budeme sa stretávať častejšie. 

Na záver želám všetkým členom Združenie Cestovného ruchu Pavčina 

Lehota - Jasná úspešnú nastávajúcu letnú sezónu. 

 

                                                                                            Marek Juriš 

 
 

    
 

 

 



URBÁR PAVČINA LEHOTA 

Plný názov je: „Pozemkové spoločenstvo s právnou subjektivitou 

vlastníkov spoločných nehnuteľností Urbariátu a komposesorátu 

pozemkové spoločenstvo Pavčina Lehota“ 

Čo to vlastne urbár je: 

Urbár: Urbárom sa bežne rozumie súbor pozemkov, ktoré sú                       

v katastrálnom území jednej obce a sú v spoluvlastníctve urbárnikov, teda 

osôb združených v pozemkovom spoločenstve. Urbárska pôda sa nachádza 

zväčša v extraviláne a ide spravidla o pasienky a lesy, ktoré v minulosti 

slúžili obyvateľom dediny. Z právneho hľadiska ide o osobitný druh 

podielového spoluvlastníctva. Zvláštnosť tohto druhu spoluvlastníctva 

spočíva v tom, že predmetom vlastníctva nie je jeden konkrétny pozemok, 

ale všetky pozemky tvoriace takzvanú „spoločnú nehnuteľnosť.“                

To znamená, že urbár síce tvoria viaceré pozemky (nemusia susediť), no 

nemožno s nimi nakladať samostatne, majú teda spoločný právny režim.  

Komposesoráty: predstavovali ešte podľa uhorského obyčajového práva 

majetkové spoločenstvá (ako osobitné útvary spoluvlastníctva) týkajúce sa 

zemianskych nehnuteľností, najmä pastvín a lesov. Od komposesorátov, kde 

boli spoluvlastníkmi šľachtickí zemepáni, sa odlišovali urbariáty patriace 

bývalým poddaným. 

Pozemkové spoločenstvá: Zákon o spoločenstvách z roku 1995 upravuje 

vznik, právne postavenie, hospodárenie i zánik pozemkových spoločenstiev, 

ako aj niektoré práva a povinnosti a vzájomné vzťahy členov samotného 

pozemkového spoločenstva. Pozemkovým spoločenstvom sa rozumie tak 

lesné, ako aj pasienkové spoločenstvo vlastníkov podielov spoločnej 

nehnuteľnosti. 

Pozemkové spoločenstvá sú teda združenia spoluvlastníkov a ich poslaním 

je organizovať hospodárenie na spoločnej nehnuteľnosti. V bežnej reči sa    

o nich hovorí ako o „urbárskom spolku“, „spolku urbarialistov“, „urbári“     

a pod.  

 

Niečo z histórie nášho urbáru . 

Urbársky spolok jestvuje takmer od založenia obce. V každom období však 

plnil inú úlohu. V 17. a 18. storočí sa plne venoval gazdom a ich potrebám.                                                                                                               



Od roku 1517, kedy sa dozvedáme o najstarších zmienkach o Pavčinej 

Lehote sa chotár a majetky v ňom rôzne preskupovali podľa spoločenských 

udalostí a aktuálnych majiteľov . Z archívov sa dozvedáme o rôznych 

sporoch medzi zemepánmi , od nelegálnej ťažby dreva , nezákonného  

pasenia dobytka na cudzích pastvinách, až po súdne vysporiadania po 

kúpach a dedičstvách pozemkov. Pre zaujímavosť napríklad roku 1752 

došlo k sporu o hranice chotárov medzi zemianskym komposesorátom 

v Pavčinej Lehote a susednou obcou Lazisko kde boli zemepáni 

Okoličányovci , ktorí si neoprávnene prisvojili horu Kamenica v chotári 

Pavčinej Lehoty. Tento spor sa riešil až do roku 1770.     

Dlho pripravovaná urbárska reforma Márie Terézie sa v Liptove uskutočnila 

v rokoch 1767 – 1773.  Aj v Pavčinej Lehote bol 19. februára 1771 

zavedený tzv. „tereziánsky urbár“ , jeho úlohou bolo upraviť vzťahy medzi 

zemepánmi a ich poddanými. Sedliacke usadlosti boli prekvalifikované. Pod 

jurisdikciu Antona Okoličányho patrili sedliacke rodiny Tomáša Staroňa, 

Andreja Lazoňa, Andreja Kubovie, Juraja Obrciana a neskôr Pavla 

Bohuráda. Pod zemepána Michala Potornayaya spadali rodiny Michala 

Šimkovie a Michala Staroňa. Toto rozdelenie s niektorými zmenami, 

ovplyvnenými úmrtiami a predajmi nehnuteľností pretrvávali dlhé obdobie. 

Medzi I. a II. svetovou vojnou sa urbárni gazdovia starali o spoločné hory, 

každý rok zabezpečovali pastierov na pasenie kráv, mladého dobytka, 

jahniat, svíň a husí. Tento stav trval do roku 1958 , kedy bolo založené JRD. 

V roku 1991 bol urbársky spolok obnovený , ale už len pre hory, ktoré prešli 

do správy občanov, právoplatných dedičov lesov, ostatné 

poľnohospodárstvo ostalo v správe školského majetku. Dňa 27. júna 1995 

bol prijatý zákon č. 181/1995 o pozemkových  spoločenstvách  podľa  

ktorého    prebehli majetkové úpravy a v roku 2011  sceľovanie pozemkov.  

V súčasnej dobe tvorí pozemkovú podstatu spoločenstva spoločná 

nehnuteľnosť pozemkov o rozlohe 365,42 ha v katastrálnom území Pavčina 

Lehota a 133,28 ha v katastrálnom území Demänovská Dolina. Výmera 

spoločnej nehnuteľnosti je v zostave: 283,19 ha Lesné pozemky, 211,49 ha 

TTP /trvale trávnaté porasty/ , 0,10 ha zastavané plochy a 3,91 ha ostatné 

plochy.  Celková výmera spoločnej nehnuteľnosti 498,70 ha , predstavuje 

4987 hlasov spoluvlastníkov , ktoré sú rozdelené podľa ich aktuálnych 

podielov. Stav spoluvlastníkov sa mení podľa súdnych majetkoprávnych 

vzťahov. Momentálny stav je 252 členov.   

Základným dokumentom pre prácu urbáru je Zmluva o založení 

pozemkového spoločenstva, v ktorej sú  definované všetky ustanovenia 

práce, ako aj základné práva a povinnosti členov pozemkového 



spoločenstva. Sú tu definované aj orgány spoločenstva a ich právomoci 

a povinnosti. Najvyšším orgánom je Valné zhromaždenie, ktoré zvolený 

výbor spoločenstva zvoláva minimálne raz ročne a tu informuje členov 

o celoročnej práci, prípadne dá rozhodovať o schvaľovaní  rozhodnutí, ktoré 

nie sú v jeho právomoci. Najbližšie Valné zhromaždenie sa bude konať  

25.07.2021.   Výbor pracuje v päťčlennom zložení. Jeho činnosť kontroluje 

trojčlenná dozorná rada. Na škodu je malý záujem mladších členov o prácu 

v pozemkovom spoločenstve. Preto by sme boli radi keby sa nové generácie 

vlastníkov lesných pozemkov aktívnejšie zapájali do práce spoločenstva. 

V budúcom roku budú voľby do výboru, kde veľmi radi privítame k voľbám 

nových kandidátov. 

Najčastejšie otázky týkajúce sa vlastníctva v pozemkovom spoločenstve 

Pri odpredaji podielov v urbárskom spoločenstve majú predkupné právo 

ostatní urbárnici? Odpredaj je nutné zverejniť na výročnej valnej hromade? 

Ako sa určuje cena podielov?  

Predkupné právo majú všetci ostatní spolupodielnici v urbáre. Môžete ich 

vyzvať listom s doručenkou do vlastných rúk, kde navrhnete presnú výšku 

kúpnej ceny, ktorá nesmie byť nižšia ako najnižšia cena prijatá Valným 

zhromaždením.  Ostatní spoluvlastníci majú 60 dní na vyjadrenie. 

Spoluvlastníci sa majú právo vzdať svojho predkupného práva aj pred 

uplynutím šesťdesiat dňovej lehoty. Ďalej bude kataster od vás vyžadovať 

ako prílohu návrhu na vklad, od urbára potvrdenie výboru o ponúknutí 

predaja podielu na príslušných spoločných nehnuteľnostiach v registri „E“ / 

"C" nachádzajúce sa v konkrétnej obci a katastrálnom území ostatným 

spolupodielnikom a ďalej potvrdenie urbáru o minimálnom podiele 

vyjadreného zlomkom - práve toto je predmetom valnej hromady urbára. 

 

                                                                                Ing. Martin Kupčo 

 

 

ODPADY A RECYKLAČNÝ DEŇ. 

  

Od 1. júla 2021 si každá obec musí splniť povinnosť zo zákona o odpadoch 

zabezpečiť pre svojich obyvateľov zber biologicky rozložiteľného 

kuchynského odpadu. Zber a zhodnotenie takéhoto odpadu bude v našej 

obci zabezpečovať spoločnosť OZO – Liptovský Mikuláš, s. r. o., pričom 

nádoba na takýto zber bude umiestnená v areáli materskej školy. 



Ako a do čoho zbierame? 

1. Zber do vedierka v domácnosti – kuchynský odpad ukladáme priamo pri 

jeho vzniku do vedierka. Vedierko vynášame podľa individuálnej potreby. 

 

2. Zber do nádoby v stojisku – odpad z vedierka bez plastového vrecúška            

z domácnosti vysypeme priamo do 120 l zbernej nádoby s označením: 

 

BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ KUCHYNSKÝ ODPAD. 

 

3. Uzatvorenie zbernej nádoby v stojisku – po vysypaní alebo vložení 

odpadu do 120 l zbernej nádoby uzatvoríme tesniace veko. Veko je 

potrebné poriadne uzatvoriť, aby sa nešíril zápach a nebol prístup kyslíka, 

ktorý urýchľuje proces. 

 

             

 

Čo patrí do nádoby na kuchynský odpad? 
 šupy z čistenia zeleniny, ovocia a ich zvyšky, 

 pokazené, zhnité ovocie a zelenina, 

 kávové a čajové zvyšky, 

 vaječné a orechové škrupiny, 

 starý chlieb a pečivo, 

 zvyšky jedla (neskonzumované zostatky pokrmov a potravín 

rastlinného, ale i živočíšneho pôvodu), 

 mäso, ryby, mliečne výrobky, vajcia a ich výrobky a zvyšky, 

 tekuté zložky bioodpadu (omáčka, polievka), 

 potraviny po záručnej dobe alebo inak znehodnotené. 

 

 



Čo nepatrí do nádoby na kuchynský odpad? 

 použitý jedlý olej a tuk (osobitná nádoba), 

 zelený odpad zo záhrad (lístie, tráva, konáre.), 

 triedené zložky komunálneho odpadu (plasty, papier, sklo, 

plechovky…), 

 cigaretové ohorky, 

 stavebný odpad, 

 uhynuté zvieratá, 

 plienky, 

 sáčky z vysávača. 

Interval vývozu zberných nádob bude zabezpečený 1x týždenne tak, aby sa 

zamedzilo preplňovaniu zbernej nádoby a vzniku zápachu. Odpad bude 

následne prevezený do zariadenia na zhodnotenie biologicky rozložiteľného 

odpadu spoločnosťou OZO – Liptovský Mikuláš, s. r. o. a upravený odpad 

sa využije ako surovina do bioplynovej stanice v PD Ludrová. 

 

 
 

 Upozorňujeme Vás, že od 1. júla 2021 budeme zbierať ešte jednu 

komoditu a tou je použitý kuchynský olej. Kuchynský olej prosíme plniť       

do plastových fliaš, ktoré následne odovzdáte na obecnom úrade a my ich 

vložíme do nádoby, ktorú máme uloženú v budove požiarnej zbrojnice. 

Obec zabezpečí jej následné spracovanie (obec má podpísanú zmluvu                           

na zneškodnenie kuchynských olejov so spoločnosťou INTA, s. r. o., 

Trenčín). Za vyzbierané a odovzdané kuchynské oleje obec získa peniaze. 

Jedná sa o komoditu, z ktorej obec bude mať aj finančné výhody a platí 

zásada, čím viac zložiek vytriedime, tým menej peňazí budeme platiť za 

skládkovanie zmesového komunálneho odpadu. 



  

Dňa 22. mája 2021 sa uskutočnil recyklačný deň spojený s výborným 

kotlíkovým gulášom. Tento rok sme vyzbierali nasledovné zložky: 

 textil – 3,56 t 

 drevo – 4,66 t 

 elektroodpad – 2 t 

 železo – 1,55 t 

 autobatérie – 185 kg 

 Zároveň sme vyzbierali nebezpečný odpad, ktorý máme ešte stále 

uložený v garáži za predajňou COOP Jednota. Bohužiaľ, podľa novej 

vyhlášky máme problém s jeho zneškodnením, pretože sa vyžaduje analýza 

každej zložky, aby vedeli o čo sa jedná a ako treba postupovať s jej 

likvidáciou – čo je samozrejme veľmi nákladný proces.  

Problém je momentálne v riešení a veríme, že sa nám ho v najbližšej dobe 

podarí odstrániť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Týmto Vám oznamujeme, že do zeleného veľkoobjemového kontajnera, 

ktorý je umiestnený za obchodom COOP Jednota, sa zbiera len pokosená 

tráva, lístie a konáre posekané na 30 cm kúsky – žiadne seno a hnoj!!! 

 

                                                                                   Mgr. Soňa Tomáňová 

 

 
 



Oznamy 

 

Oznamujeme širokej verejnosti otvorenie novej prevádzky Reštaurácia – 

Pivnica restaurant, a to dňom 25.06.2021. Prevádzkovateľ: Jedds, s.r.o., 

Pavčina Lehota 127. Otvorené je denne od 10,00 hod. do 22,00 hod. Srdečne 

Vás pozývame. 

 

Obecný úrad v spolupráci s firmou Žiarce, a.s. odmenil žiakov základnej 

školy za dosiahnuté  výsledky v školskom roku 2020/2021 predložením 

vysvedčenia. Žiakom, ktorí mali na vysvedčení samé jednotky boli 

poskytnuté lístky na bobovú dráhu v počte 10 jázd, a žiakom bez známky 4 

v počte 5 jázd, za čo chceme veľmi pekne poďakovať Ing. Jánovi Šebovi. 
 

Dňa 31.07.2021 sa bude konať 17. ročník Kultúrneho leta obce Pavčina 

Lehota. Srdečne Vás pozývame posedieť si pri hudbe kapely Spektrum 

a o tanečnú zábavu sa postará DJ DOBO. Podávať sa bude guláš.   
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